

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI
JAWAPAN LISAN
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS,
MAJLIS MESYUARAT DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : YB DATO' TAKIYUDDIN BIN HASSAN
[KOTA BHARU]

TARIKH : 1 JULAI 2019 (ISNIN)
MENJAWAB

SOALAN : 84

YB Dato' Takiyuddin Bin Hassan [Kota Bharu] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan adakah pihak Kerajaan berpuas hati dengan keputusan Suruhanjaya Siasatan Diraja (RCI) bagi menyiasat dakwaan salah laku bekas Timbalan Pengerusi serta anggota Suruhanjaya Pilihan Raya (SPR).

JAWAPAN: YB DATUK LIEW VUI KEONG
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI

1. Kerajaan mengambil serius dakwaan salah laku bekas Timbalan Pengerusi serta anggota Suruhanjaya Pilihan Raya sebelum dan semasa Pilihan Raya Umum Ke-14.

NO. SOALAN : 84

2. Berdasarkan peruntukan Perkara 114(3) Perlembagaan Persekutuan yang dibaca bersama dengan Perkara 125(3) dan (4) Perlembagaan Persekutuan, mengenai pemecatan anggota Suruhanjaya Pilihan Raya, suatu Tribunal berhubung dengan Suruhanjaya Pilihan Raya ("Tribunal") telah ditubuhkan pada 5 Disember 2018. Tribunal tersebut telah bersidang sebanyak empat kali iaitu pada 28 Januari 2019, 28 Februari 2019, 1 April 2019 dan 24 Mei 2019.
3. Tribunal telah mempersembahkan laporannya kepada Yang di-Pertuan Agong yang mengandungi dapatan dan syornya. Umum mengetahui bahawa akan terdapat pertimbangan majoriti dan minoriti dalam laporan tersebut, yang diharapkan akan dapat didedahkan kepada umum apabila tiba waktunya.
4. Tribunal telah membuat keputusan majoriti 3-2 untuk tidak meneruskan penyiasatan penuh terhadap dakwaan salah laku Suruhanjaya Pilihan Raya sebelum dan semasa Pilihan Raya Umum Ke-14, atas alasan ia akan mengambil masa, tenaga dan perbelanjaan, sedangkan ia adalah demi kepentingan awam dan negara supaya penyiasatan tersebut dijalankan. Ia merupakan suatu peluang yang dilepaskan untuk meneliti dan memperjelaskan bidang undang-undang penting berhubung dengan salah laku pilihan raya oleh Suruhanjaya Pilihan Raya.
5. Keputusan akan dibuat selepas Yang di-Pertuan Agong mempertimbangkan dapatan dan syor yang dikemukakan oleh Tribunal tersebut.